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ROK 2007 



NOVÉ VOLEBNÉ OBDOBIE S NOVÝM VEDENÍM OBCE 

Začiatok roka 2007 bol zároveň začiatkom nástupu novozvoleného Obecného zastupiteľstva, 

Obecnej rady a funkcie starostu obce Vlčkovce sa ujal novozvolený starosta pán Rudolf 

Križanovič.  

Zmeny na Obecnom úrade 

Nastali aj zmeny v zostave pracovníčok Obecného úradu. Ekonomickú oblasť, účtovníctvo – 

mzdy síce naďalej vykonáva Mária Hermanská, na polovičný úväzok bola prijatá Zdenka 

Štefunková, ktorá ma na starosti registratúru a cintorín. Od 1.3.2007 nastúpila na miesto 

matrikárky Ing. Zlatica Bobeková, okrem evidencie obyvateľstva zodpovedá za pokladňu 

a dane. Ako údržbár naďalej pokračuje Miloslav Mikuláš a upratovačka z Opoja Anna 

Miklovičová. Za hlavného kontrolóra obce bola zvolená Viera Krajčírová. Želáme im, aby sa 

svojich zodpovedných úloh zmocnili úspešne v prospech všetkých občanov a zveľaďovania 

obce Vlčkovce!  

Národná rada SR schválila Ústavný zákon, na základe ktorého bola ustanovená Komisia pre 

ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií funkcionárov obce v zložení:  

Ing. Sabína Klačová, poslankyňa OZ, NEKA  

Mária Madarová, poslankyňa OZ, ĽS – HZDS 

Ing. Peter Uhrovič, poslanec OZ, HZD 

Mgr. Andrej Caban, poslanec OZ, SMER – sociálna demokracia 

ZAUJÍMAVOSTI Z MATRIKY 

Podľa informácií z matriky sa nám v roku 2007 narodilo 7 detí, z toho boli 4 dievčatá a 3 

chlapci. Prvá prišla na svet Stela Hanzelová aj ako prvé dieťa svojim rodičom. 

Do stavu manželského sa rozhodli vstúpiť tri manželské páry, ktoré mali cirkevný sobáš a jeden 

pár občiansky sobáš.  

Život však prináša aj smutnejšie okamihy. V roku 2007 sme sa navždy rozlúčili s 12 našimi 

spoluobčanmi. V priebehu mesiaca nás opustil doteraz najstarší manželský pár Kamila a Štefan 

Horváthoví. Navždy zostávajú v našich spomienkach aj Mária Bartošová, Michal Bublávek, 

Ernestína Šulecová, Felix Lancz, Pavol Kubíček, Jozef Dankovič, Štefánia Žgančíková, Terézia 

Krivosudská, manželia František a Alžbeta Lošonská.  

Z obce sa odsťahovalo 31 občanov, ale hlavne vďaka novým bytovkám sa prisťahovalo 45 

osôb. Obývané sú už štyri nové bytovky po 19 bytov.  

Matrika zaznamenala nové, pre našu obec neobvyklé priezviská napr. Hrtánek, Karady, Vacula, 

Štefanides, Kobelárová, Ďorďová, Kurek, Rybárová, Václav, Orlovský, Gajdošová, Januščák, 

Krokvica. Objavili sa nové krstné mená Oliver, Nina, Karin, Stela.  

Veľa zdravia želáme našim najstarším občanom Štefanovi Piknovi, ktorý sa dožil 94 rokov, 

Jozefovi Kotvasovi a Františke Bakovej, ktorí sa dožili 93 rokov.  

VÝSLEDKY HOSPODÁRENIA 

Nazreli sme do prehľadu rozpočtu, ktorý napovie ako sa v obci hospodárilo. Čerpanie rozpočtu 

za rok 2006 bolo schválené OZ tak, ako ho predložila účtovníčka OcÚ Mária Hermanská:  

Výsledok hospodárenia bol  1 147 596,42 Sk 

Z toho presun do rezervného fondu 114 760 Sk 



Do účelového fondu 1 132 836,42 Sk 

Finančný audit za rok 2006 vykonala Ing. Serenčéšová. Výsledok hospodárenia v prvom 

polroku 2007 bol k 30.6.2007 s prebytkom 2 279 961 Sk. Presun financií sa vykonal zmenami 

rozpočtu rozpočtovými opatreniami do druhého polroka 2007 nasledovne:  

Navýšenie bežného rozpočtu výnosom z príjmov 1 146 210 Sk 

Kapitálový rozpočet spolu  9 697 137 Sk 

Z toho 524 680 Sk zisk z predaja pozemkov 

172 457 Sk z predaja STL plynovodu (STL – strednotlakový) 

7 500 000 Sk zisk z predaja MŠ (Materskej školy) 

1 500 000 Sk účelová dotácia na kanalizáciu 

Výdavky z bežného rozpočtu 246 450 Sk (z toho len prestavba 

sociálneho zariadenia OcÚ 120 000 Sk) 

Z kapitálového rozpočtu spolu  2 682 475 Sk 

Z toho okná na základnej škole 610 000 Sk 

Prestavba bytu na MŠ 630 000 Sk 

Žalúzie na okná ZŠ 51 014 Sk 

Prístrešok k Domu smútku 100 000 Sk 

Nákup kosačiek 174 000 Sk 

Obecná kanalizácia 6. etapa 50 000 Sk 

Splátka úveru 431 292 Sk 

Z ROKOVANIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

Schválený bol rozpočet na rok 2008 a OZ vzalo na vedomie Návrh rozpočtu na roku 2009 

a 2010.  

Všeobecne záväzné nariadenia 

Obecné zastupiteľstvo schválilo doplnky k VZN:  

- O miestnych daniach a poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad 

s účinnosťou od 1.1.2008.  

- Zakúpenie oblečenia a pracovnej obuvi pre hrobárov, k dôstojnejšiemu vykonávaniu 

obratov.  

- Cenník služieb: za kopanie hrobu pre dospelého a dieťa nad 10 rokov 2 600 Sk, hĺbka 

120 cm – dieťa do 10 rokov 1 100 Sk. Kopanie miesta na uloženie urny hĺbka 80 cm 

800 Sk.  

Právne služby občanom  

Pracovný čas zamestnancov OcÚ je 40 h týždenne, hodnota stravných lístkov 50 Sk, pracovný 

úväzok kontrolóra 2h/týždenne. Právne služby vo forme rád pre občanov v oblasti obchodného, 

občianskeho a správneho práva poskytuje JUDr. Martin Kubovič, tretiu stredu v mesiaci, v čase 

15.30 – 19.30 hod. v zasadačke OcÚ. Paušálna odmena bola určená 1 190 Sk/mesiac.  

Združenie obcí mikroregión Dudváh 

OZ súhlasilo so vznikom „Združenia obcí mikroregiónu Dudváh“ so sídlom Križovany nad 

Dudváhom. Členmi budú obce: Križovany, Vlčkovce, Zavar, Dolné Lovčice, Brestovany, 

Bučany, Trakovice, Opoj, Šúrovce.  

Názory občanov (výsledky ankety) 



Obec získala z fondov EÚ finančnú podporu na vypracovanie Programu hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja obce. V záujme umožniť obyvateľom obce aktívne sa zapojiť do diania 

v obci, bol do domácností doručený dotazník k rozvojovej stratégii. Odpovedalo 42 občanov 

a 7 právnických osôb s výsledkom: 

Spokojnosť so životom v obci a priority obce (hodnotenie 1 – 4): 

Úroveň plynofikácie a dostupnosť kanalizácie takmer 4 

Kvalita hromadnej dopravy blížilo sa k 3 

Lekárska starostlivosť a dostupnosť bývania asi 2,5 

Sociálna starostlivosť – najmenej hodnotené nad 2 

Zapojenosť do diania v obci, tých ktorí sa zapojili do ankety:  

Účasť vo voľbách do samosprávy (vždy, resp. občas)  viac ako 95 % 

Sledovanosť informácie a hosp. a soc. rozvoji obce 100 % 

Účasť na podujatiach v obci 90 % 

Návšteva starostu s návrhmi a požiadavkami 90 % 

Sledovanosť aktualít na web stránke obce 70 % 

Aktívne zapájanie do života cirkvi 55 % 

Účasť na zasadnutiach OZ 53 % 

Ako najvýznamnejšie podujatia – udalosti v obci:  

670. výročie 1. písomnej zmienky v obci 33 % 

Kanalizácia 19 % 

Výstavba bytového domu 12 % 

70. výročie vysvätenia kostola 10 % 

Pričlenenie MŠ k ZŠ, šport, oslava 1. mája 5 % 

Rekonštrukcia kostola, verejná zeleň,  

zber 20. výročie Vlčkovanky 2 % 

Rozvoj obce za posledných 5 rokov je vnímaný:  

Pozitívne 33 % respondentov 

Negatívne 30 % 

Nevie posúdiť 20 % 

Veľmi negatívne  17 % 

Hodnotenie kvality života v obci považuje za:  

Uspokojivú  39 % 

Zlú 36 % 

Dobrú  25 % 

Veľmi dobrú 0 % 

VÝSTAVBA A ROZVOJ OBCE 

Zmena územného plánu obce 

V súvislosti s plánovanou výstavbou bola schválená zmena Územného plánu obce 

o nasledovné:  

- Zmena výstavby rodinných domov na bytové domy – malometrážne byty na pozemku 

pri hlavnej ceste smerom ku kostolu.  

- Zapracovanie projektového zámeru Veterný park Sereď.  

- Dva stavebné pozemky v lokalite pri križovianskom a pozemok na miestnu 

komunikáciu. Pozemok parc. č. 185/13 LV 1324 na príjazdovú komunikáciu 

k pozemkom za cintorínom.  



- Výstavba rodinných domov na obecnom pozemku za ZŠ rozšíriť o možnosť výstavby 

polyfunkčnej budovy s viacúčelovým využitím.  

- Na žiadosť spoločnosti T-PRESS, s. r. o. bola uskutočnená výmena novinového stánku 

o výmere 3,6 m2 za väčší s výmerou 4,5 x 2,3 m. tým sa výška nájomného za 

umiestnenie stánku zvýšila zo 4 800 Sk na 15 000 Sk.  

Ako sa darilo rekonštruovať 

Ako už bolo vidno z rozpočtu, boli urobené viaceré rekonštrukčné úpravy. Pred domom smútku 

bol vybudovaný prístrešok z dreva a šindľa – pergola, ktorý chráni rodinu počas obradu pred 

nepriaznivým počasím.  

Opravené a vynovené bolo nevyhovujúce sociálne zariadenie OcÚ. Pre pracovníčky OcÚ bol 

zakúpený nový kancelársky nábytok.  

V auguste boli vymenené okná na budove školy na strane do ulice.  

Školský byt bol prebudovanýna ďalšie útulné priestory MŠ. Pre MŠ a ZŠ boli zakúpené  

koberce, kancelársky nábytok a linka do kuchynky.  

Ihrisko TJ 

Sčasti bolo oplotené ihrisko TJ. V jednaní s vlastníkmi pozemkov na ihrisku bolo ich 

vysporiadanie, ktoré zatiaľ nie je ukončené, takže „TJ“ vlastní iba trávnik (nie TJ ale obec).  

OZ súhlasilo, aby nájomníčkou v byte hospodárskej budovy na ihrisku bola Rozália Plechlová.  

Klubové priestory 

Zrealizovaná bola aj úprava Klubových priestorov OcÚ, zníženie stropu s osadením stropných 

svietidiel a oprava sprchového kúta. Mimochodom o tieto priestory prejavila záujem pohrebná 

služba Elysium z Trnavy. Uprednostnené boli služby občanom.  

Okolie kostola 

Spevnená plocha pri kostole – parkovisko si vyžiadalo navýšenie kapitálového rozpočtu vo 

výške 440 000 Sk. Parkovisko nielen plní účel, ale aj skrášlil prostredie, rovnako ako aj dlažba 

pred kostolom.  

Nový vlastník MŠ 

Bývalá budova MŠ a priľahlého pozemku bola odpredaná doterajšiemu nájomníkovi R& J.  

Otravuje nás hluk a zápach 

Vybudovanie protihlukovej steny k rýchlostnej komunikácii v obytnej zóne veľmi chýba. 

Nádej zostáva, bolo odsúhlasené Orgánom na ochranu verejného zdravotníctva. Na riešenie je 

potrebné začať nové konanie za účasti dotknutých orgánov. Farme Majcichov bol odpredaný 

pozemok vo výmere 1 776 m2 po 280 Sk. V súvislosti s dostavbou farmy dojníc boli 

odsúhlasené podmienky na vybudovanie skladovacej nádrže – lagúny na močovku, minimálne 

370 m od najbližšej zástavby, prehodnotiť možnosť zníženia počtu chovaných dojníc, pozdĺž 

plota zrealizovať výsadbu zelene, posúdiť vplyv na životné prostredie – aplikácia hnojív, nárast 

dopravy. Zápach sa často natíska až do bytov po celej dedine.  

JAMY – stále aktuálne 

O výstavbe v lokalite JAMY sa stále zvažuje. Spoločnosť BEL-INVEST prejavila záujem 

o výstavbu bytových domov. Ďalším záujemcom bola spoločnosť HERZ – Development. 

Záujemcovia sa striedajú, ale zatiaľ sa tam nič neudialo. OZ súhlasilo v tomto objekte 

s výstavbou 10 štvorpodlažných bytových domov.  



Dotácia z Envirofondu Obecná kanalizácia dokončená 

Obec dostala na dostavbu 6. etapy kanalizácie dotáciu 1 500 000 Sk z Environmentálneho 

fondu. Financie nad rámec dohodnutých prác boli vyfakturované v sume 420 000 Sk. 

Kanalizácie obce bola ukončená. OZ súhlasilo s tým, aby majetok obce Vlčkovce obecná 

kanalizácia bol vložený do majetku TAVOS a. s.  

Čo bude pred hostincom? 

Nie šťastným rozhodnutím OZ bol odpredaj časti pozemku pred Hostincom u Michala.  

Nová obchodná prevádzka 

Vo dvore rodinného domu v mlyne bola zriadená maloobchodná prevádzka Chovateľské 

a kynologické potreby. Drobnochovatelia určite túto činnosť privítali.  

Nový rozhlas?  

Záujem o zriadenie bezdrôtového rozhlasu v obci od spoločnosti ELMIK Vráble neuspel, 

nakoľko v obci je funkčný rozhlas.  

Zber domového odpadu 

Obecný úrad organizoval separovaný zber plastov, skla, bielej techniky, starého nábytku 

a textilu. Zber domového odpadu vykonávala firma ASA raz za dva týždne. V dňoch 11. – 15. 

novembra sa uskutočnila na OcÚ výmena jódových tabletiek.  

Nálezisko plynu 

Občania boli cez miestny rozhlas upozornení na možnosť oboznámiť sa na OcÚ v Križovanoch 

s informáciami súvisiacou s vybudovaním podzemného zásobníka plynu v katastri Sereď – 

Križovany.  

Niekoho zláka bager iného vence na hroboch 

Problémov i noviniek sa nahromadilo dosť. A boli aj perličky. Nevedno komu sa zapáčil 

pracovný stroj – bager pred novostavbou bytoviek. Tak si ho v noci z 28. na 29.8. odviezol.  

Kradlo a ničilo sa aj na cintoríne. Čo sa dá povedať o svedomí toho, kto dokáže zobrať aj to 

posledné – vence z hrobov, rozbiť lampáše, ešteže neodniesol aj pomníky.  

Aj kostolné zvonenie prekážalo 

Intenzita, dĺžka a čas kostolného zvonenia trápili jedného nového občana. Preto bolo ranné 

zvonenie presunuté na 7. hodinu. Väčšina občanov trvala na pôvodnom čase 6.30 hod., preto 

o mesiac dal starosta obce pokyn vrátiť ranné zvonenie na 6.30 a nespokojnému občanovi 

odporučil, aby si dal hladinu hluku zmerať na Regionálny úrad verejného zdravotníctva.  

Trhovníci zásobujú 

Pomaly chátrajúci bývalý obchod v strede obce nám občas nahrádzajú trhovníci s textilom, 

drogériou, zeleninou. Službu napr. ponúkla čistiareň peria, aj možnosť šitia paplónov v cene 

1 000 Sk vrátane látky.  

FIRMY V OBCI – zamestnanosť 

Zaujímavé sú údaje o pracovných možnostiach v obci. Firmy v obci – počet zamestnancov – 

z toho občanov Vlčkoviec:  

Renault Truck  30/4 

Progast 54/11 

Cukop 30/8 



Ladas Ľubomír Mrva 2/0 (kancelárske výrobky z papiera) 

3J – 3D 53/0 (predtým JJJDDD) 

ZAMA INTERIÉR 24/0 

Farma Majcichov 24/5 (okrem toho 6 mimo obce) 

Ladas s. r. o. 19/5 (kancelárske obaly z PVC) 

R&J Export – Import 8/0 

Z počtu 244 zamestnancov bolo 33 občanov Vlčkoviec, čo je 13,5 %. Prínosom firiem so sídlom 

v obci je podiel daní z príjmov. V obci bolo v roku 2007 dlhodobo nezamestnaných 7 

obyvateľov poberajúcich sociálne dávky.  

Pomoc sponzorov obci:  

ZAMA INTERIÉR – nábytok do kancelárie pracovníčok OcÚ a školskej knižnice 

JJJDDD – poskytla bezplatnú deratizáciu budov v správe obci 

Renault Truck servis – oprava otočky pri soche sv. Vendelína, k obnove sochy prispel Peter 

Stríž 

R & J, Hostinec u Michala, Motorest ESO, Farma Majcichov, Stavoimpex Holíč prispeli 

k hladkému priebehu rôznych akcií.  

 

UDALOSŤ CELOŠTÁTNEHO – EURÓPSKEHO CHARAKTERU 

Rok 2007 sa zapísal do dejín Slovenskej republiky. Podľa čl. 8 schengenského protokolu musia 

štáty, ktoré chcú vstúpiť do Európskej únie prijať Schengenské acquis, týkajúce sa zrušenia 

hraničných kontrol na vnútorných hraniciach a spoločnej vízovej politiky.  

Slovensko od 21. decembra 2007 aplikuje v plnom rozsahu Schengenské acquis.  

Vstúpili sme do Európy bez hraníc, bez kontrol na hraničných prechodoch, kde už nečakajú 

žiadne rampy, ani pasová kontrola, iba svetelná signalizácia. Na cestovanie po krajinách 

Európskej únie stačí občiansky preukaz.  

Schengenské acquis v plnom rozsahu aplikujú Bejgicko, Dánsko, Nemecko, Grécko, 

Španielsko, Francúzsko, Taliansko, Luxembursko, Holandsko, Rakúsko, Portugalsko, Fínsko, 

Švédsko a na základe osobitnej dohody s EÚ aj nečlenské štáty Nórsko a Island a od 21.12.2007 

Slovensko, Česká republika, Poľsko, Maďarsko, Litva, Lotyšsko, Estónsko, Slovinsko, Malta 

a v obmedzenom rozsahu Cyprus.  

KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT 

Rok sa naštartoval sľubne, totiž od 1.1. bola znížená cena plynu o 4 %, ale na vrub zvýšenia 

stálej platby (za plynomer), no cena elektriny zostala nezmenená. Bol dôvod na úsmev. Veselšie 

však bolo pri pochovávaní basy už 18. februára, fašiang bol „krátky.“ To si naše dôchodkyne 

a speváčky zase poobracali truhlice a skombinovali róby, teda maškarné, ako sa u nás hovorí 

„kerá pred kerú.“ Ale aj tak bol najfešnejší Jožko Gabriel. K nemu sa pridali babky – vtipkárky 

Silvia Dudášová a Gitka Glasová. Slzy cez smiech, či smiech cez slzy navodil pán farár Rudolf 

Križanovič, ktorý zamenil funkciu starostu za hlavného celebranta smútočného obradu. 

Verným pomocníkom bol Jaro Jakubech v úlohe kaplána. Po rozlúčke s milovanou basou bol 

aj „kar,“ ktorý pripravili členky kultúrnej komisie OcÚ.  

V tretiu februárovú sobotu sa u susedov v Opoji konala Ochutnávka tradičných jedál 

z okolitých obcí Abrahám, Hoste, Pusté Úľany, Pavlice, Veľký Grob, Vlčkovce a Opoj. Našu 



obec reprezentovali členky Klubu dôchodcov. Božena Štefáková pripravila makovú štrúdľu, 

Anna Prívozníková a Anna Brezíková výrobky z kysnutého cesta, Terézia Uhrovičová bosnáky 

a čierny chlieb, Veronika Fuknová ťahanú štrúdľu, Hedviga Doktorová šamróle, Darina 

Marušiaková čierny chlieb s oškvarkovou nátierkou, Joja Kubíčková orechové batôžky, Mária 

Hlavičková slané paličky, Alžbeta Šenkovičová bryndzové pečivo, Silvia Dudášová scískance. 

Už aby sa niektorý ročník ochutnávky uskutočnil aj u nás (ak sa nájdu priestory).  

Silvia Dudášová – recept na SCÍSKANCE:  

Makové 

Uvarené krumple sa pomelú, pridá sa obyčajná hladká múka a 1 vajco. Spraví sa cesto jako na 

lokše. Spravíme valček z cesta z kerého krájame kolečká a po jednom valkáme do gulata – 

lokeš. Lokeš sa pomascí, posype sa s jednu lužicu zemletého maku pomýšaného s mletým 

cukrom. Ešče sa s perkom poprská s mastu. Zavine sa jako koláč, z jednej aj z druhej strany sa 

pomaly scíska jako harmonika, a potom sa medzi dlanáma rozmagne. Plech sa pomascí 

a scískance sa ešče navrch potrú s mastu a pečú sa do červena.  

Slané 

Lokeš sa omascí, posolí a prekaldá sa jako lístkové cesto na 4 časci: a též sa peče do červena. 

Dobrú chut! 

 

V nedeľu 1. apríla po sv. omši sa pred kostolom uskutočnila krátka spomienka na 62. výročie 

oslobodenia našej obce. Za zvukov piesne „Aká si mi krásna“ položil starosta obce Rudolf 

Križanovič veniec k pomníku padlých v 2. svetovej vojne.  

Stavanie mája  

V dedine bolo rušno 30. apríla. Pri cintoríne už ležal pripravený na prevoz 30 metrov dlhý máj. 

O 20. hodine ho 16 mládencov prenieslo na pleciach so spevom „Slovenské mamičky pekných 

synov máte“ na osadenie pred hostinec. Od 19. hodiny dotvárala náladu disco – hudba Mira 

Škorca, ohník na opekanie špekáčok pre deti a kofola. Starosta vylepšoval atmosféru prípitkom 

s prítomnými dospelými. Po zotmení bol premietaný videozáznam zo stavania mája v roku 

2006 na protiľahlú stenu domu Miklovičových. Divákov postupne pribúdalo nielen mládež, ale 

aj niektorí dospelí si vyhodili z kopýtka. Máj, i keď nie najrovnejší, sa celý mesiac vypínal 

oproti hostincu.  

Deň matiek  

13. mája – v druhú májovú nedeľu sme oslávili Deň matiek. Mamičkám a babičkám sa 

prihovoril starosta obce R. Križanovič, MUDr. D: Marušiaková a riaditeľka ZŠ Mgr. C. 

Delinčíková. Básne, piesne, tance predniesli s nadšením deti MŠ a ZŠ. Hrou na gitaru 

a sintetizátor spestrili program súrodenci Kičikoví (Gabrieloví). Nechýbali piesne Vlčkovanky, 

prózou z Važca prispela G. Glasová. Aj slnko sa po celý deň usmievalo.  

Medzinárodný deň detí 

Krásny slnečný deň bol aj 9. júna. Deti sa vyšantili na ihrisku, kde členovia výboru TJ pripravili 

za finančnej podpory OcÚ oslavu MDD. Medzi pripravenými atrakciami zaznamenali úspech 

stavebné stroje p. Kocmála, deti mohli na nich absolvovať jazdu. Mohli sa povoziť aj na 

koníkovi a zapojiť sa do súťaží. Odmeny vecné ceny a sladkosti pripravili sponzori. Záver osláv 

spestrila vo večerných hodinách rocková kapela SLINA pod vedením Ivana Bóžiho.  

Alan Mikušek u nás 

Deň predtým krstil trnavský spevák Alan Mikušek „CD“ v Motoreste ESO. 



Vatra zvrchovanosti 

V piatok 13.7. sa tu konala Vatra zvrchovanosti, za prítomnosti Ing. Tibora Mikuša – predsedu 

Trnavského samosprávneho kraja. Slávnostnú atmosféru dotvorila spevácka skupina 

Vlčkovanka a folklórna skupina Dudváh z Križovian.  

Vo futbale aj ženy 

22. júla sa stretli družstvá z Opoja, Križovian, Voderád a Vlčkoviec konal tretí ročník turnaja 

dorastencov „O pohár starostu obce.“ V prestávke si zahrali futbal podnikatelia a ženy. 

Podnikatelia rozhodcovia a starí páni využili nedeľné popoludnie aj 1. júla na futbalový turnaj.  

Spomínal na rodisko – rodáci nezabúdajú 

Aj mesiac august bol bohatší na udalosti. Pri príležitosti 104. výročia narodenia národného 

umelca Fraňa Štefunko 4.8. položil starosta obce a členky kultúrnej komisie kyticu na jeho 

rodný dom. Zároveň za zvukov piesne Hoj vlasť moja odznela spomienková relácia v miestnom 

rozhlase.  

Hudobný večer s Plavcami 

Motorest ESO v spolupráci s OcÚ pod záštitou Trnavského samosprávneho kraja usporiadali 

24.8. hudobný večer pri príležitosti ukončenia leta. Vystúpila česká hudobná legenda Plavci, 

premietal sa cestopisný film Petra Ondrejkoviča Becka. Hosťoval aj Marián Geišberg so synom 

Martinom.  

Výročie SNP 

28. augusta bola pred kostolom spomienka na 63. výročie SNP. Báseň predniesla Mária 

Madarová, starosta s členkou Slovenského združenia protifašistických bojovníkov Veronikou 

Fuknovou položil kyticu k pomníku padlých. K piesňam Vlčkovanky sa pridalo aj zopár 

prítomných. MUDr. Marušiaková pripravila príhovor v miestnom rozhlase v predvečer 

štátneho sviatku.  

Deň ústavy 

Prvý september už nie je dňom nástupu do školy, je štátnym sviatkom SR – Deň ústavy. Tento 

rok sme oslávili 15. výročie vyhlásenia Ústavy SR.  

Veselo na hody 

Bohatý program bol cez októbrové hodové dni. Ihrisko bolo plné kolotočov, tento raz ich bolo 

10 a 3 strelnice, tovar ponúkali klamári, cukrovou vatou, jadierkami zlákali aj dospelých.  

GYMNIK znovu potešil  

V sobotné hodové popoludnie k nám opäť zavítal súbor GYMNIK z Bratislavy. Veľká škoda, 

že na tomto nádhernom vystúpení bola slabá návštevnosť (i napriek voľnému vstupu). 

V sobotu, nedeľu aj v pondelok sa hrali futbalové zápasy. Hrali dorastenci, A mužstvo 

remízovalo s Bukovou 2:2 a pondelok už tradične patrí starým pánom.  

 

Vianočný strom žiaril deťom i dôchodcom  

S jesennými dňami sa rýchlo priblížil predvianočný čas. Už 4. decembra sa pred Obecným 

úradom rozžiaril vianočný strom. O deň neskôr už deti privítali Mikuláša. O radosť deťom sa 

postaral výbor MO HZD.  

Po najmenších boli na rade najstarší. Nedeľné popoludnie 9. decembra bolo venované 

dôchodcom, privítala ich členka kultúrnej komisie Mária Madarová. Pozdravný príhovor 

predniesla riaditeľka školy Mgr. Delinčáková, zároveň uviedla program detí. Škôlkari si 



pripravili scénku Vianoce zvieratiek, žiaci ZŠ biblický príbeh z Betlehemu. Prišli aj Traja králi 

s darmi pre Ježiška – peknými rýmovačkami. Prítomných a hostí d. p. Škriputu a Vašku 

pozdravil aj starosta obce. Vlčkovanka sa predstavila v novom šate a obnovenom programe. 

Jesenné práce na našej dedine od horného konca až po dolný vtipne parafrázovali na vdovy 

Jozef Gabriel a Gitka Glasová. Nezapreli sa aj ako recitátori spolu s MUDr. Marušiakovou. 

Štefka Dobrovodská zaspomínala ako sa chodilo na „roráty.“ Vianočné vinše pridali aj starší 

žiaci Jakub Ševčík a Janka Verbičová. Ako ináč uviesť blížiace sa Vianoce ako piesňou Tichá 

noc, svätá noc. Pri odchode odovzdali poslanci dôchodcom vianočné salónky.  

Darček OcÚ dôchodcom  

Milé prekvapenie pripravil OcÚ ešte pred posedením. Do domácností rozniesli poslanci 

dôchodcom pamätné červené šálky s logom kostola a nápisom Vlčkovce 2007. starších nad 70 

rokov obdarili aj vianočnou kolekciou.  

VLČKOVSKÝ OBČASNÍK 

Obnovený s novou redaktorkou Zdenkou Štefunkovou informoval aj potešil. Vyšiel v troch 

číslach. K občanom sa tak dostali informácie o pripravovaných aj uskutočnených podujatiach 

v obci, doplnené aktuálnymi fotografiami. Starosta obce sa prihováral na prvých stranách, 

nezabudol na blížiace sa sviatky, na poďakovanie sponzorom a občanom, uviedol investičné 

zámery... Našli sa tu aj informácie o pripravovanom zavedení eura. Za hladký priebeh 

zavedenia eura zodpovedá komisia v zložení Ing. Jana Poláková – vedúca, Mária Hermanská, 

Zdenka Štefunková, Ing. Zlatica Bobeková. Užitočné boli aj rady, ako vybaviť úradné 

záležitosti. Občanom sa prihovorila aj riaditeľka školy Mgr. Carmen Delinčáková, členka 

výboru TJ Darina Ševčíková a predseda MO HZD Marián Miškolci. Vošlo sa aj niečo na 

zasmiatie. Súčasťou občasníka bol aj ponukový list: Najkrajší porcelán s motívmi Vlčkoviec – 

bola možnosť objednať si za 495 Sk (šálka, tanierik, dezertný tanier) alebo za 1 980 Sk celú 

súpravu 14 kusov, plus poštovné 75 Sk.  

NAPÍSALI O NÁS 

TRNAVSKO – V Panskej záhrade, legendy českého folku, Tarzánia nemá obdoby 

Zaujímavosti z našej obce rozšíril do okolia nielen náš Občasník, ale aj regionálny 

spravodajsko-inzertný týždenník TRNAVSKO. V čísle 14. z 9. – 15. apríla sa písalo o oživení 

aktivít u nás v Panskej záhrade: „V stredu 25.4. privítajú Panské záhrady Motorestu ESO vo 

Vlčkovciach legendy českej trampskej a folkovej scény. Vlasta Redl, Jaroslav Samson a Slávek 

Jaroušek prišli do tohto krásneho areálu, aby sa svojim projektom „Barvy domova“ predstavili 

i širšej slovenskej verejnosti. Ďalej sa píše: areál Pánskych záhrad vo Vlčkovciach však priláka 

určite viac rodín s deťmi, nakoľko sa v ten deň bude pravdepodobne otvárať aj nová lanová 

dráha – TARZÁNIA, ktorá široko ďaleko nemá obdoby. Vstupné na podujatie je 190 Sk.“ 

Areál záhrady sa po prenájme p. Lančaričom stal oveľa príťažlivejší. Pol hodinová jazda na 

Trazánii pre deti je za 100 Sk a pre dospelých jedna jazda za 200 Sk. Je to lákavý pohľad.  

V inom čísle Trnavska bola pozvánka na Rozlúčku s prázdninami opäť v Motoreste ESO dňa 

24. augusta.  

2. júla venovali TRNAVSKÉ NOVINY celú stranu rozhovoru redaktorky Lenky Juríkovej 

s našim starostom p. Rudolfom Križanovičom. Vyjadroval sa k aktuálnym témam zo života 

našej dediny:  

- 670. výročie písomnej zmienky o obci Vlčkovce 



- do obce prichádzajú bývať aj z Oravy 

- v spolkoch si spríjemňujeme chvíle 

- vlčkovské výšivky zdobili rukávce aj obojky 

- dobrotami zaplnili dva stoly v Opoji 

- krížom-krážom túlavými topánkami 

Trnavské noviny ECHO 27. apríl 2007: „Základný gól k striebru“ opísali futbalové úspechy 

nášho rodáka Jozefa Štibrányiho: „Hrať proti najväčším hviezdam z kráľovských španielskych 

klubov na najvyššom futbalovom fóre, ktorým bezpochyby sú majstrovstvá sveta, mať len 21 

rokov, streliť v zápase  jeden a teda víťazný gól, to sa zo slovenských futbalistov podarilo len 

jedinému v histórii. Stalo sa tak v roku 1962 v juhoamerickom Chile. Narodil sa 11.1.1940 vo 

Vlčkovciach a volá sa Jozef Štibrányi...“ Celkovo za šesť sezón odohral v spartakovskom drese 

112 ligových stretnutí a vsietil 15 gólov, pretože na ne skôr prihrával, ako ich dával...“  

ŠKOLSTVO 

Základná škola 1. – 4. ročník s materskou školou 

ZŠ s omladením pedagogického kolektívu zmenila smer a pribudli nové myšlienky a aktivity. 

Jednou z nich bol „Indiánsky deň,“ ktorý sa konal s príchodom nového roka 9. januára. Žiaci 

sa celý deň oboznamovali so životom indiánov. Na prvej hodine si zhotovili indiánske čelenky, 

aj mená vymenili za indiánske. Plnili úlohy s indiánskou tematikou, naučili sa indiánsku pieseň 

a nechýbal ani indiánsky pozdrav. Privítali ním aj pána starostu.  

Smutnejšie bolo 15.1., lebo do prvého ročníka ďalšieho školského roka sa zapísali len dvaja 

žiaci.  

Veselo na karnevale 

V mesiaci február zavŕšili fašiangové obdobie karnevalom. V tento deň 9.2. boli v škole miesto 

detí iba zvieratká, princezné, víly, čarodejnice a piráti. Nedali sa veru medzi nimi nájsť žiadne 

pani učiteľky, všetci sa spolu veselo bavili.  

Požiarna, zdravotná a dopravná výchova 

23. marca navštívili Mestskú knižnicu v Seredi a tiež hasičov a ich požiarnu techniku. O práci 

záchranárov a poskytovaní prvej pomoci sa dozvedeli 30.4. na besede v škole. V rámci týždňa 

dopravnej výchovy mali 7.5. okrem teoretického vyučovania pripravené súťaže s dopravnou 

tematikou.  

„Kolobežkou bezpečne“ 

24. apríla skupina štyroch žiakov vybojovala 4. miesto v súťaži „Kolobežkou bezpečne“ na ZŠ 

J. A. Komenského v Seredi. Súťažné družstvo tvorili žiaci Braňo Hrtánek, Dominik Šturdík, 

Terezka Blažeková a Kristínka Drnzíková.  

Naši žiaci sa prišli poďakovať mamičkám na Deň matiek. Ako odmenu mamičkám si pripravili 

pásmo básní a piesní. „Prečo ženy plačú“ zarecitovala aj pani riaditeľka.  

V Malženiciach sa 23.5. konalo obvodné kolo súťaže Olympiáda malotriednych škôl. Ani tu 

nemohli chýbať. Obvodné kolo – hod kriketkou – Alexandra Repiská, 1. ročník; Laura 

Štefunková, 1. ročník; Martina Blanarovičová, 2. ročník; Pavol Špila, 2. ročník. Minimaratón 

– Braňo Hrtánek, Sylvia Nemčeková. S tretím miestom postúpili do oblastného kola 

v Dubovanoch (6. júna) a 3. miesto obsadili aj v okresnom kole v Trnave.  

Školský výlet 



Všetci žiaci sa zúčastnili Dní polície v Trnave dňa 15. júna. Koniec školského roka sa blížil 

a treba ho zavŕšiť výletom. Autobus, spolu so žiakmi z Dolnej Stredy zamieril 19.6. do 

Bratislavy. Okrem pekných zážitkov z historického Devína a Dinoparku v ZOO, utvorili sa aj 

nové kamarátstva. Školy spolupracujú aj v rámci Metodického združenia.  

Didaktické hry  

27.6. spolu so ZŠ J. A. Komenského zorganizovali Didaktické hry v Autocampingu v Seredi. 

Pekné počasie doprialo aj opekačku. Školský rok 2006/2007 bol slávnostne ukončený dňa 29. 

júna za prítomnosti starostu obce a zástupcov rodičov.  

Nový školský rok 2007/2008 vynovená školská budova 

V novom školskom roku privítala deti zvonka i zvnútra vynovená škola. Nové okná zútulnili 

triedy a snáď pridajú aj teplo. Pedagogickí pracovníci a ekonómka majú omnoho väčšiu 

miestnosť, získali ju zámenou z bývalého kabinetu. O vymaľovanie sa postaral p. Bachratý 

firma Renault Truck, sponzorsky prispeli aj Zama Interiér a Farma Majcichov. Záujem, ochotu 

a prostriedky z rozpočtu poskytol OcÚ. Pomáhali aj rodičia Z. Štefunková, E. Drnzíková, E. 

Koštialová, Cabadajová, Jakubeková.  

V novom školskom roku 2007/2008 navštevovalo ZŠ 16 detí. Vyučovanie bolo organizované 

v dvoch triedach: I. trieda 1. a 4. ročník (2 + 5 detí) vyuč. Mgr. Michaela Špačinská, II. trieda 

2. a 3. ročník (7 + 2 deti) Mgr. Carmen Delinčáková, riaditeľka ZŠ. Náboženskú výchovu 

vyučovala Mgr. Jarmila Horváthová. Hospodárski zamestnanci: Žofia Demovičová – 

ekonómka, Martina Guľová – upratovačka, Mária Kollárová – hlavná kuchárka, Rozália 

Plechlová – pomocná kuchárka. Súčasťou budovy je aj priestranná školská jedáleň.  

Tento rok sme sa navždy rozlúčili s pani učiteľkou Ernestínou Šulecovou, zomrela 20.7.2007 

vo veku 92 rokov. Na tunajšej škole pôsobila v rokoch 1938 – 1947 a 1950 – 1972 celkom 31 

rokov. Slová rozlúčky za všetkých vyjadril jej vnuk Martin: „...v piatok popoludní sa dopísala 

kniha Tvojho žitia. Pozerali sme sa vtedy spolu ako slnko ráno zobúdza svet, ale nedočkali sme 

sa spolu až zapadne... To, čo si vytvorila zostane nielen v nás, v najbližšej rodine, ale 

i v žiakoch, ktorých si pripravovala, a ktorí Ti zostávajú vďační... Lúčime sa a zostávaš 

v našich spomienkach...“ Ďakujeme pani učiteľka! 

Stravovanie v školskej jedálni  

Poplatok za obed pre žiakov ZŠ bol 30 Sk, mesačný poplatok za žiaka v školskom klube bol 80 

Sk. Poplatok za celodennú stravu pre dieťa MŠ 35 Sk. Okrem zamestnancov tunajších 

prevádzok, ktorí platili 55 Sk, ocenili možnosť stravovania aj niektorí dôchodcovia a hlavne tí, 

ktorým sa jedlo donáša domov – poplatok bol 50 Sk. Podmienkou je, že cudzí stravníci sa 

nestretnú s deťmi.  

Projektové vyučovanie pokračovalo 

Po slávnostnom otvorení šk. roka a organizačných pokynoch, nezostalo nič iné, len sa vrhnúť 

do učenia. Školskú drinu však treba spestriť a spríjemniť. Pokračovalo sa v blokovom – 

projektovom vyučovaní a zaujímavých aktivitách.  

Športové popoludnie 

Divadielko „Žu – Žu“ zavítalo do školy 8. októbra. Na športovom popoludní 16.10. sa deti 

vyšantili na korčuliach a kolobežkách v obci. Len tak ľahko nezabudnú na 30. október. V škole 

pobudli až do 21. hodiny. Škola sa totiž premenila na „Polnočné kráľovstvo vlkov.“  Školu – 

teda les ochraňovali lesní obyvatelia. Popoludní bola súťaž o najlepší džem, plnili sedem 

rytierskych cností, boli pasovaní za rytierov a zhotovili veľkého čitateľa (Janka Hrtánka celého 



obalili – oblepili novinami). Akcia bola pri príležitosti Medzinárodného dňa školských knižníc. 

Besedovali o knihách, autoroch, ilustrátoroch a na záver dostali Čitateľské preukazy 

a Certifikáty. Rodičia prispeli do kráľovskej pokladničky pre školskú knižnicu.  

Zakliata škola s čarodejníkmi 

16. novembra sa zase škola zmenila na čarodejnícku. Z učební sa ozývali len tajomné zaklínadlá 

a po chodbe behali čarodejníci s kúzelnými paličkami. Len či sa im podarilo učarovať aj našim 

neveriacim rodičom, aby netrápili svoje ratolesti od útleho veku cestovaním do susedných škôl 

a škôlok.  

23.11. a 11.12. Lovecká sezóna a Shrek 3 boli filmové predstavenia v našom kine.  

„Folklórna Sereď“ 

Žiačka 4. ročníka Terezka Blažeková reprezentovala našu školu na súťaži  „Folklórna Sereď.“ 

Vlčkovský kroj jej veľmi pristal.  

Magický večer Lucie aj v spravodajstve TA3 

Predvianočné obdobie začalo návštevou Vianočných trhov v Trnave a Trnavského divadla 

5.12. Pokračovalo návštevou Mikuláša, prípravou programov pre dôchodcov a členov Klubu 

zdravotne postihnutých. Popoludní 13. decembra chodila skupina našich žiakov po ulici 

s vinšami, ktorými pripomenuli magický večer Lucie. V minulosti to bol deň stríg. Ženy 

oblečené do biela, s hlavou prikrytou šatkou a zamúčenými tvárami, chodili po domoch 

a ometali steny (aj deti) husím krídlom. Bez slova prišli, aj odišli. Tak si to nacvičili aj naši 

žiaci. Z navštívených domácností ale za spevu a vinšov povymetali zlé sily. Domácich 

obdarovali svietnikom, medovníkom, jabĺčkom či vreckom. Aj vďaka týmto aktivitám, naši 

mladí prebúdzajú život v obci.  

Kalendárny rok ukončili 20.12. Vianočným večierkom. Život v škole prezentujú aj na 

novovytvorenej web stránke.  

MATERSKÁ ŠKOLA 

Aj naši škôlkari sa opäť po vianočných prázdninách stretli so svojimi kamarátkami a pani 

učiteľkami. Fašiangy navodili veselú náladu na prípravu karnevalu. Mamičky tvorili masky od 

výmyslu. Ani pani učiteľky sa nedali zahanbiť a 9.2. sa v maskách predviedli spolu s deťmi, pri 

disco hudbe a občerstvení od sponzorov.  

Mesiac marec bol venovaný knihám. Na pripravenej výstavke si mohli deti s rodičmi prezerať 

a kúpiť vystavené knihy. Deti sa učili čitateľskej gramotnosti, zoznámili sa s miestnou 

knižnicou. Zároveň prebiehala výstava ručných prác detí, mamičiek a pani učiteliek s jarnou 

tematikou.  

Vianočné vinše našich žiakov:  

Ja som chlapec veľmi malý, 

môj otec ma k vám poslali, 

že by ste mi niečo dali, ale chytro, 

lebo mi už v bruchu svitlo. 

Do školičky chodím a viem vinšovati, 

tak si pohútajte, čo mi matke dati. 

Ak mi nič nedáte, hanbu si získate, 

alebo ste skúpi, alebo nič nemáte. 



Ja som malá vinšovníčka, šťastie, zdravie prajem, 

keď mi dáte makovníčka, veselo si zajem. 

Keď zjem kúsok posledný, poviem prosbu takú: 

Majte toľko šťastných dní, čo v ňom bolo maku. 

Vinšujem Vám mnoho dobrého, 

od Pána Boha všemohúceho, 

na poli úrodu, v stodolách plnosti, 

na statočku rozmnoženia 

a na dietkach potešenia. 

Aby ste mali šťastia, zdravia stáleho 

a miestečka nikdy prázdneho. 

Darček pre mamičky 

Potom už pripravovali darčeky pre svoje mamičky. Odovzdali ich spolu s pásmom básničiek, 

pesničiek a tančekov mamičkám na Deň matiek. Od najmenších je darček vždy najúprimnejší.  

Deň Zeme 

Ku Dňu Zeme si pripravili nástenku a v mesiacoch apríl – máj sa zapojili aj do zberu papiera. 

S veľkým očakávaním privítali svoj sviatok 1. jún MDD. Radosť si užívali počas celého týždňa 

pri rôznych zábavných aktivitách.  

Škôlkarská olympiáda 

V Seredi sa konala 8. júna veľká, v poradí štvrtá „Škôlkarská olympiáda.“ Naše vybrané zdatné 

deti po prvý raz reprezentovali. V súťažných disciplínach sa umiestnili nasledovne: Plavba na 

ostrov pokladov 11. miesto, hod delovou guľou 5. miesto, Cez tajnú chodbu 6. miesto, 

Objavenie pokladu 4. miesto.  

Výlet a rozlúčka 

Na výlete 19.6. najviac obdivovali dinosaury v bratislavskej ZOO. Ako to vyzerá v škole, 

hlavne u prvákov, si so zvedavosťou prezerali počas návštevy 21.6. O týždeň sa už predškoláci 

lúčili s MŠ. Vo výklade obchodu sa nám budúci prváci predstavili na peknom table. No a 29.6. 

skončil aj pre škôlkarov školský rok.  

Neskončili však starosti pracovníkom školy, pretože ich čakali starosti s rekonštrukciou 

budovy. Tie spolu s vyhodnotením školského roka prebrali spolu s p. starostom 

a pracovníčkami OcÚ.  

Na úspešnom zvládnutí činnosti škôlky mali podiel rodičia a sponzori: Ing. Augustín Vrábel, 

Ing. Peter Štefunko, p. Antal, Holovič, Hájičková, Piknová, Merceková, Novanský, Šturdíková, 

Prívozníková, Radko Kovačik, Zuzana Miháliková, Anna Ištvanovičová, Marián Miškolci 

a OcÚ Vlčkovce.  

3. septembra vstúpili do nového školského roka už vo vynovených priestoroch. Materská škola 

znovu dvojtriedna.  

Veľmi smutná bola rozlúčka s pani učiteľkou Máriou Bartošovou. V našej Materskej škole 

odpracovala 35 rokov. Ťažká zákerná choroba ju odlúčila navždy od milovaných detičiek. 

Majka nás opustila 26. apríla 2007 vo veku 55 rokov. Aj keď odišla do večnosti, navždy zostáva 

v našich srdciach a spomienkach detí a nás všetkých. Tvoj úsmev sa nedá zabudnúť!  

Nové priestory pre MŠ šk. rok 2007/2008 



Po prestavbe bývalého bytu pribudla nová učebňa, kuchynka, hygienické zariadenie, nové stoly 

a stoličky. Dopoludnia využíva každé oddelenie svoju učebňu a popoludní jednu spoločnú.  

Organizácia nového školského roka 

Do pracovného pomeru bola prijatá nová pani učiteľka Karadyová, na dobu určitú do 30.6.2008, 

so zníženým pracovným úväzkom. Naďalej pokračovala vo vyučovaní Helena Štefunková – 

zástupkyňa riaditeľa pre MŠ a p. Ivana Piknová. Prijatých bolo 27 detí, z toho 12 predškolákov 

v jednej triede a 15 detí vo veku 3 – 4 roky v druhej triede.  

Začiatok školského roka navodil jesennú atmosféru a škôlkari ju ešte dotvorili strašiakmi 

z tekvíc a ďalšími prácami. Mnohé aktivity mali spoločné so žiakmi ZŠ, či už to bolo 

divadielko, Polnočné kráľovstvo vlkov – keď vyslobodzovali školu od zlého draka, či Deň 

čarodejníkov. V učebni ZŠ sa zasvätili aj do tajov počítačov.  

December priniesol radosti z príchodu Mikuláša v obci aj v škole. Za darčeky sa odmenili 

pekným vystúpením. Svojim programom potešili aj dôchodcov na vianočnom posedení. 12. 

a 13. decembra spolu s mamičkami pripravovali medovníčky. Vychutnali ich na besiedke 20. 

decembra. Navzájom sa obdarovali darčekmi a s výbornou náladou a zimnou výzdobou 

očakávali Vianoce.  

MIESTNA KNIŽNICA 

V knižnici OcÚ bolo evidovaných 4 681 knižničných jednotiek a 1 363 výpožičiek. Z toho 

odborná literatúra pre dospelých 397, výpožičiek 97. Pre deti 233, výpožičiek 111. Krásna 

literatúra pre dospelých 2 619, výpožičiek 686. Pre deti 1 432, výpožičiek 146. Dochádzajúce 

periodiká 2, Záhradkár, Dorka, prezenčné výpožičky (prezeranie v knižnici) 458.  

Prírastok za rok 94 kníh, z toho kúpou 73, darom 21. registrovaných bolo 74 používateľov, 

z toho do 15 rokov 27, čo je o polovicu menej ako v roku 2005. podľa vedúcej knižnice Mgr. 

Viery Kráľovičovej sa žiada väčšia propagácia v škole a nezáujem o čítanie je ovplyvnený 

médiami. Revíziu po 5. rokoch vykonala komisia: Mgr. Viera Kráľovičová, Marcela Silná, 

Mgr. Ľubica Hildebrandová, Natália Štefunková.  

ZDRAVOTNÍCKA STAROSTLIVOSŤ 

Zdravotnú starostlivosť deťom poskytovala detská lekárka v Trnave, podľa výberu rodičov, 

najviac MUDr. Kadlíčková. V obci naďalej za obvyklých podmienok, teda 2 dni v týždni pre 

dospelých poskytovala obvodná lekárka MUDr. Anna Vargová. Zubná lekárka MUDr. Marta 

Poliačiková ošetruje dospelých i deti denne, aj pacientom z Majcichova a Opoja.  

CIRKEVNÝ ŽIVOT 

Oslavou, vzývaním Ducha Svätého sa začala omša na sviatok Svätej rodiny, a tým aj Nový rok 

2007 v našom kostole. Z príležitosti tohto sviatku prečítal pán farár list Otcov biskupov.  

6. januára na sviatok Troch kráľov bol obrad svätenia vody a pre záujemcov svätenie príbytkov. 

V nedeľu 7. januára sa slávil Krst Pána Ježiša. Pri tejto príležitosti d. p. Vaško zdôraznil 

a zaujímavo vysvetlil aj význam nášho krstu. Mimoriadnym zážitkom bolo vystúpenie 

hudobno-speváckeho zboru z Modranky, po skončení omše. Vystúpenie bolo nádherné, 

veriacim sa ani nechcelo odísť z kostola.  



V dňoch 6. – 7. januára skupina obetavcov (p. Anna Králiková, Jaro Škarítka, Michal Ostrožlík, 

Dominika Demovičová) pozdravili domácnosti vinšom a koledou. S Dobrou novinou tak 

prispeli darcovia sumou 12 500 Sk na dôstojnejší život deťom v chudobných krajinách.  

21. januára bola sv. omša spojená s krstom malej Evy Krajčovičovej. Bol to radostný okamih 

pre rodinu i veriacich.  

Ďakovný list od sestier Matky Terezy z Bratislavy 18.2. bol adresovaný za milodary 

betlehemcom aj darcom. Milodary z nosenia Betlehemského svetla využívajú sestry vo svojom 

dome, kde ubytovávajú 20 bezdomovcov štyrikrát v týždni pre nich varia, 23 miest majú pre 

chorých, v nedeľu ponúkajú celodenný pobyt aj so sv. omšou.  

Veľkonočné dni sme slávili s pátrom Wieslavom z Poľska. Pekné počasie prialo aj procesii 

dedinou. Vlčkovanka, Jaro Škarítka a Marek Trnka predniesli výjavy o utrpení Krista 

spievanými pašiami. Aj páter prejavil spokojnosť a chuť o rok sa znova do Vlčkoviec vrátiť.  

Na sv. omšiach nás prekvapili dievčence – miništrantky. Doteraz miništrovali len chlapci. 

Zaujímavá zmena – nezvyklá. Dievčatám Terezke Blažekovej, Janke Verbičovej a Sylvii 

Nemčekovej to veru pristalo.  

„Môžete učiť spievať anjelov, lebo Vy to viete“ znelo uznanie d. p. Vašku pre zbor z Modranky. 

Dirigentom zboru a výborným huslistom bol pán učiteľ Ján Šulko, ktorý pôsobil na ZŠ 

v Križovanoch. Veriaci sa odmenili viacnásobným opakovaným potleskom.  

21. apríl bol svadobným dňom novomanželov Jána Slivu a Kataríny Machovej. Cestou na sobáš 

ich sprevádzali kamióny. Tak to tu ešte nebolo – bolo sa čomu čudovať.  

Sviatočným dňom bol 20. máj 11 detí prijalo Prvé sväté prijímanie. Výzdoba, šťastné tváre detí, 

slzy dojatia v očiach rodičov, básničky, poďakovanie pánu farárovi a katechétke za prípravu, 

doprovod skupiny TECUM, aj pekné počasie, prispeli k sviatočnej atmosfére.  

Zbierka veriacich na kresťanské masmédiá bola s výsledkom 5 064 Sk. Ďalšia farská ofera bola 

27. mája.  

Páter Wieslav sa k nám vrátil 7. júna na Božie Telo. Za pekného počasia bola procesia k štyrom 

obvyklým oltárom, tento raz bez ozdobných halúz a bez zvonenia počas sprievodu.  

13. mája sme si pripomenuli 90. výročie zjavenia Panny Márievo Fatime. „...v kraji Íria, zjavila 

sa dietkam Panna Mária...“  

V zázname z roku 2005 som uviedla rozhovor s našim aktívnym občanom p. Felixom 

Lanczom. Žiaľ 10.8.2007 sme sa s ním naposledy rozlúčili. Poctu mu vzdali aj naši poslední 

hasiči. Jozef Švihorík, Ľuboš Šuran a Štefan Kollár. Slovami básnika Milana Rúfusa sa 

s dobrým susedom rozlúčila p. Angela Falatová. S uznaním hovoril na pohrebnej omši d. p. 

Škriputa, vyzdvihol jeho ľudské vlastnosti aj odborné schopnosti, obetavosť nie len pre rodinu 

ale aj veriacich, pre kostol.  

„Je nám smutno, bude nám chýbať...“ Bol jedným z mála mužov, ktorý aj napriek zdravotným 

ťažkostiam chodil  pravidelne na sv. omše a pobožnosti a to aj na bicykli do Križovian. Počas 

obradov sa spustil dážď – aj nebo plakalo.  

Po minuloročných úpravách interiéru kostola, bolo tento rok upravené okolie kostola. 

V priestore okolo kostola bola uložená dlažba, zrušená brána a pod kostolom pri mlyne bolo 

vybudované parkovisko, ktoré môžu využívať aj pacienti pri návšteve lekára.  



Pekné a vylepšené okolie kostola bolo akoby pripravené k hodovej atmosfére. Slávnostnú omšu 

na hody celebroval páter Gabriel z Trnavy. Obetné dary odovzdala krojovaná skupina veriacich. 

Tu krása našich krojov zvlášť vyniká, zvýrazňujú úctu k patrónke nášho kostola sv. Terézie 

z Lisieux. Ako každoročne, bola na hody farská ofera.  

14. októbra sme si pripomenuli výročie posviacky nášho kostola. 8 823 Sk sa vyzbieralo 21. 

októbra na misie. Vďaka za štedrosť.  

Smutné, ale krásne dušičkové sviatky pripravilo počasie. Boli pekné, slnečné dni, kvety žiarili 

na pamiatku zosnulým. 1. novembra o 15. hodine bola na cintoríne pobožnosť za zomrelých 

s d. p. Vaškom.  

Výsledok decembrovej zbierky na Charitu bol 9 480 Sk. 29. decembra poslovia Dobrej noviny 

Ostrožlík, Demovič a M. Kráľovič vykoledovali pre 13. ročník koledníckej zbierky Dobrá 

novina 8 100 Sk. Tento ročník sa niesol v duchu témy Výnimočný život s postihnutím.  

Vianočné obdobie najviac symbolizuje tajomná Polnočná omša. Aj tento rok bola so spevom 

Vlčkovanky, bez organu, s pátrom Marekom z Poľska. Pomohli aj bohoslovci Ľuboš Matúš 

a mládežníci. Vianočný strom venovala rodina Štefana Brčáka. 25. decembra bola posledná 

farská ofera. 26. decembra bola Jasličková pobožnosť detí, ktoré pripravovala p. Anna 

Králiková.  

Na sviatok Jána d. p. Vaško posvätil víno. K dobrému vínku pridal vtipnú poznámku – vypite 

si zo svojho vína hneď po ceste domov, či som ho náhodou nepremenil na vodu. Traduje sa, že 

z otráveného vína po posvätení vyšiel had. Aj ďakovnú pobožnosť na záver roka s d. p. 

Vaškom. Oboznámil s krátkou štatistikou. 115 722 Sk bol stav na účte Vlčkoviec. Údaje 

z duchovnej oblasti uviedol za celú farnosť.  

Štatistika farnosti: zomrelo 36 osôb, z toho 16 vo Vlčkovciach, 8 žien a 8 mužov. Narodilo sa  

10 detí, z toho 4 vo Vlčkovciach. Sobášov bolo 5, z toho 3 vo Vlčkovciach.  

POLITICKÉ STRANY, HNUTIA, ORGANIZÁCIE, SPOLKY 

Miestna organizácia Hnutie za demokratické Slovensko 

Obecná organizácia ĽS – HZDS mala aj v tomto roku 10 členskú základňu. Výbor pracoval 

v nezmenenom dvojčlennom zložení. Počet členov sa dlhodobo nedarí rozšíriť, ale 10 – členná 

členská základňa je stabilná. Výborové schôdze sa konali dvakrát a následne bola jedna členská 

schôdza. Vzniknutá situácia, či už k došlej pošte, spoločenskej a politickej klíme v obci, riešil 

výbor po konzultácii s členmi.  

Miestna organizácia ĽS – HZDS sa nestotožňuje s politikou vrcholových predstaviteľov 

a kauzy v pozemkovom fonde, v neujasnenom vedení okresu, kraja, čo prehlbuje názorové 

nedorozumenia. Chyby sa prejavujú na starostiach občanov a nedôvera voliča sa prejavuje aj 

na spoluobčanoch v obci.  

Napriek malému počtu členov a finančným problémom, členovia MO aktívne spolupracovali 

možno povedať pri všetkých podujatiach v obci. Veď výbor je zastúpený starostom obce p. 

Rudolfom Križanovičom a predsedkyňou kultúrnej komisie – poslankyňou p. Máriou 

Madarovou. Vymenovať ich činnosť by znamenalo opakovať kultúrno-spoločenskú činnosť 

v obci. Aktívna práca členov je súčasťou činnosti OZ a OR, MO SČK, MO SZZ a speváckej 

skupiny Vlčkovanka.  



Členovia výboru aktívne pracujú v Okresnom predstavenstve, p. Križanovič aj v okresnom 

grémiu, zastáva funkciu podpredsedu v Okresnej organizácii ĽS – HZDS a je členom 

Krajského predstavenstva. Z toho vyplýva ich účasť na Okresnom a Krajskom sneme ĽS – 

HZDS.  

Výbor hodnotí doterajšiu činnosť MO ĽS – HZDS v obci za prospešnú.  

Miestna organizácia Hnutie za demokraciu 

Základňu MO HZD tvorilo 8 členov. Predseda Marián Miškolci viedol trojčlenný výbor. Bol 

zastupujúcim podpredsedom Okresnej organizácie HZD, zúčastnil sa Okresného snemu HZD. 

V obci bol zvolený za člena stavebnej komisie pri OZ.  

Ako každoročne, aj teraz boli organizátormi Stretnutia s Mikulášom. K príprave podujatia 

a hlavne k zabezpečeniu balíčkov pre všetky deti z obce, získali pomoc sponzorov. Maroš 

Repiský, Ing. Dušan Grman, Ing. Ivan Kvasnica, Peter Hlavneka, Michal Dobrovodský, Peter 

Dano, Rudolf Kocmál, Miroslav Falath, Ing. Juraj Blažek.  

MO Slovenského červeného kríža 

Predsedkyňou Miestnej organizácie SČK bola naďalej p. Renáta Kudláčová. V tomto roku sa 

12. februára uskutočnil odber krvi „Valentínska kvapka“ v priestoroch OcÚ. Zúčastnili sa 

obetaví dobrovoľní darcovia krvi: Ing. Sabína Klačová, Eva Kráľovičová, Marta Králiková, 

Iveta Nemčeková, Vincent Brestovanský. Odber zorganizovali členky MO SČK v spolupráci 

s transfúznou stanicou Fakultnej nemocnice s poliklinikou v Trnave. Občerstvenie pre darcov 

zabezpečil OcÚ Vlčkovce.  

MO SZ Zdravotne postihnutých  

V obci je organizovaných 20 členov. Organizátorkou bola naďalej Ing. Marianna Cabanová. 

24.10. sa konala členská schôdza za prítomnosti hosťa p. Šúryho, zástupcu Okresného zväzu 

v Galante. Zároveň sa vyberal členský príspevok 40 Sk. Dve členky Helena Beláková a Anna 

Miškolciová absolvovali rekondičný pobyt v Liptovskom Jáne. V klubových priestoroch OcÚ 

sa členovia stretli spolu s p. Šúrym na Vianočnom posedení. Program im pripravili deti MŠ.  

MO Spotrebné Družstvo Jednota 

Výročná schôdza, na ktorej sa členom vydávali návratky vo výške 170 Sk, sa konala 2. marca. 

Ing. M. Cabanová sa zúčastnila na aktíve Jednoty v Trnave. Nielen členovia ale aj ostatní 

občania môžu cez nákupné karty COOP JEDNOTA KLASIK získať zľavu z celkovej výšky 

ročného nákupu po skončení kalendárneho roka.  

ZÁKLADNÁ ORGANIZÁCIA Slovenského zväzu záhradkárov 

Rok 2007 sa niesol v znamení 50. výročia založenia Slovenského zväzu záhradkárov, ktorý 

vznikol 14.10.1957. vieme, že naša ZO SZZ sa zorganizovala v roku 1961, i keď naše začiatky 

organizovaného ovocinárstva v Slovenskej ovocinárskej spoločnosti siahajú do roku 1933. 

Dnes má naša ZO SZZ 47 členov a nadväzuje na dobré tradície, kedy patrila k najlepším 

v okrese. Dnešný 9-členný výbor vedie Ing. Peter Uhrovič. Výbor zasadal osemkrát 

a uskutočnila sa jedna členská schôdza.  

24. februára sa konal 35. ročník Degustácie vín za účasti 53 vystavovateľov, ktorí súťažili so 

108. vzorkami (83 bielych a 25 červených). Predsedom komisie bol Ľubomír Sivák. Udelených 

bolo 20 zlatých, 26 strieborných, 25 bronzových medailí, jedna vzorka nebola hodnotená. 

Zúčastnili sa vystavovatelia z obcí: Zeleneč, Križovany, Majcichov, Zavar, Sereď, Modranka, 



Piešťany, Ružindol, Jablonec, Píla, Modra, Suchá nad Parnou, Dolné Orešany, Dolná Krupá, 

Bohdanovce, Biely Kostol, Trnava, Vlčkovce.  

Bohatá účasť svedčí o veľmi dobrej úrovni degustácii u nás. Domáci súťažili o Cenu starostu 

obce Vlčkovce. cenu a pohár získal František Smák, biele víno Devín – výber hrozna 2005, 

červené André – kabinetné 2005. Naši vinári Smák František, Uhrovič Filip, Ing. Uhrovič Peter, 

Ing. Krajčovič Ján, zožali úspech aj na degustácii v Križovanoch, Majcichove, Zavare, Víno 

Tirnavia a Linčiansky džbánek.  

Pohľad do histórie 

Prvý organizátor – Vendelín Gundan získal do Slovenskej ovocinárskej spoločnosti 20 členov. 

Po skončení 2. svetovej vojny František Bajcár založil ďalšiu ovocinársku škôlku na 0,75 ha, 

vypestovanými stromčekmi zásobovali aj okolie. MO SZZ silná organizácia – Ján Masár sa 

pričinil o jej vybudovanie a bohatú činnosť. Výstavy ovocia, zeleniny, kvetov začali od roku 

1963. Koštovky vína sa začali organizovať od roku 1972.  

Dňa 23.9. usporiadali Výstavu ovocia, zeleniny, kvetov, ručných prác a poľovníckych trofejí 

v jedálni ZŠ.  

Vystavených bolo 190 výpestkov od 30. vystavovateľov. Spestrením bola kolekcia sušených 

byliniek od Mgr. Machovca z Križovian, čínska ruža Zuzany Mihálikovej, kaktusy Miroslava 

Falatha, zeleninový kôš Štefana Brčáka. Udelených bolo 20 diplomov. Výstavu navštívilo 160 

obyvateľov. Ovocie a zelenina zostali pre deti ZŠ a MŠ.  

O tom, že naši ovocinári sa nestratia aj mimo obce, svedčí ocenenie na 12. ročníku výstavy 

„Jablko roka 2007,“ ktorá sa konala 23. – 26. októbra v Nitre. Náš pestovateľ Jozef Koštiaľ 

obdržal Sponzorskú cenu kolekciu záhradných potrieb ARRONA Žilina a kolekciu hnojív od 

Rakosan Trebišov. K úspechu blahoželáme. Výstavy sa zúčastnili aj Jozef Štefunko s odrodou 

MEL ROSE.  

Blahoželáme: „Jablko roka 2007 v Nitre“: Jozef Koštial odroda Florina – 10. miesto v skupine, 

Šampion 23. miesto, Selena 1. miesto v skupine rezistentné odrody. Celkove získal 13. miesto 

z 1 178 vzoriek.  

Jozef Štefunko odroda Mel Rose – účasť.  

Diplom za vynikajúcu prácu dostala naša ZO SZZ vo Vlčkovciach od RV SZZ pri príležitosti 

50. výročia založenia SZZ (ocenení medzi 20. najlepšími ZO). 

Školenia funkcionárov v Trakoviciach 30.11. sa zúčastnil Ing. Peter Uhrovič, Filip Uhrovič, 

Jaroslav Kocmál. Pri príležitosti životných jubileí boli Republikovým výborom ocenení Filip 

Uhrovič, Vladimír Lovás, Jarosalv Kocmál, Anna Kocmálová.  

O tom, že našim záhradkárom záleží aj na skrášľovaní obce svedčí účasť 13. členov na brigáde 

– strihaní okrasných drevín a stromov v obci a na cintoríne.  

V záujme zvyšovania odborného povedomia členov a občanov o ochrane ovocných drevín, boli 

aktuálne odvysielané relácie v miestnom rozhlase a oznamy vo vývesnej skrinke OcÚ.  

Veľkú odozvu mali „Listy záhradkára“ vydané štyrikrát OV SZZ. V treťom čísle bola venovaná 

jedna strana histórii našej organizácie. Členovia sa mohli zúčastniť odborných prednášok OV 

SZZ. Sponzorsky podporil ZO Ing. Maroš Miškolci a Rudolf Križanovič.  

Klub dôchodcov 



V tejto najpočetnejšej organizácii je zapísaných  65 členov. Vedúcou Klubu dôchodcov je 

MUDr. Darina Marušiaková. Pravidelné mesačné stretnutia jubilantov s členmi začali 

januárovým posedením a pokračovali aj v tomto roku gratuláciou, posedením pri káve, 

poháriku, sladkých a slaných dobrotách. Samozrejme nechýbali obľúbené pesničky 

a spomienky, či drobné klebietky.  

Podujatia v obci, pri ktorých aktívne vystupovali viacerí členovia klubu či Vlčkovanky už boli 

opísané v časti Kultúra, tiež Cirkevný život. Bez nich by to v obci už ani nešlo.  

Obľúbenými akciami Klubu dôchodcov sa stali jedno aj viacdňové výlety. Tak tomu bolo 20. 

– 26. mája, kedy sa 30-členná skupina dôchodcov a priateľov zúčastnila týždennej rekreácie vo 

Vysokých Tatrách, ktorú organizovala SOREA. K štátnej dotácii 1 500 Sk si účastníci doplatili 

po 2 300 Sk. Výhodou bolo cestovanie vlakom s využitím preukazu Senior s 50 % zľavou alebo 

režijných preukazov. Všetci sme si pochvaľovali výborné ubytovanie v hoteli Stavbár 

v Tatranskej Štrbe, no a strava to bol „výkrm.“ Prialo nám aj nádherné slnečné počasie, okrem 

jedného zamračeného popoludnia a večernej búrky. Skupinky, tak ako komu vyhovovalo, 

absolvovali prehliadku Tatier – Štrbské Pleso, Tatranská Lomnica, Smokovec, Hrebienok, 

zdatnejší zvládli aj náročnejšie túry. Výhodou bolo výborné spojenie vlakom a tatranskou 

električkou – zubačkou. Smutný však bol pohľad na Tatry zničené víchricou. Až tu sme si 

uvedomili, čo znamenal výrok „Tatry na kolenách.“ Miesto hustého lesa boli popri trati 

električiek iba vyvrátené korene stromov a skaly „tatranské pomníky.“  

Morava krásna zem... Táto pieseň pripomína zase ďalší zájazd, ktorý sa uskutočnil 25.7. do 

susednej Českej republiky resp. na Moravu. Navštívili sme Baziliku sv. Cyrila a Metoda na 

Velehrade. Po prehliadke vzácneho interiéru so sprievodkyňou – sestričkou, sme si so záujmom 

prezreli rozsiahle podzemie baziliky. V Buchloviciach bol individuálny program s možnosťou 

prehliadky zámku, výstavy kvetov s možnosťou nákupu alebo príjemnej prechádzky 

v zámockom parku. Aký by bol výlet bez návštevy obchodov a nákupu suvenírov, to umožnila 

zástavka v Uherskom Hradišti. Vydareného zájazdu sa zúčastnilo 45 členov. Plánovaný termín 

19.7. bol kvôli nezastaviteľným horúčavám preložený. Mierne sa ochladilo, bolo príjemne.  

Dôchodcovia v divadle 

Do tretice pred Vianocami 18. decembra sme navštívili divadelné predstavenie „O myšiach 

a ľuďoch,“ v Bratislave. Bola to tragédia podľa Johna Steinbeka, akoby obraz problémov 

našich hendikepovaných ľudí zo súčasnosti. Predstavenie bolo v novej budove Národného 

divadla. Boli sme v nej prvý raz, je veľkolepá, ale na historické Národné nemá.  

Výročnou schôdzou a posedením pod stromčekom bola bohatá činnosť klubu v roku 2007 

ukončená. Už sa tešíme na budúci rok.  

Vedúca speváckej skupiny Vlčkovanka Mária Hlavičková spomína, ako sa dostala k spevu. 

„Vyrastala som v rodine s dvoma bratmi. Keď som mala štyri a pol roka zomrela nám matka 

vo veku 42 rokov. Spomínam si na dobrých učiteľov z našej školy. Boli to pani učiteľka Mária 

Falathová, ktorá nás nacvičovala divadlá a pán učiteľ Gabriel Podešva, ktorý bol organistom, 

aj preto sme všetci museli chodiť do kostola. Pochvaľujem sito, pretože nás naučil spievať veľa 

piesní a recitovať. Keď som trochu podrástla, spievala som aj Pašie. Nezaobišlo sa bezo mňa 

ani jedno divadlo. Mala som pestrý život, veľa som musela doma pomáhať, nanosiť zeliny pre 

kozy, husi, zajace, až potom zábava. Keď som mal 8 až 9 rokov chodila som pásť husi, ale nie 

naše, tie pásom brat. Ja som pásla cudzie, aby som si vypásla látku na šaty. Spievali sme celou 

cestou, hlavne, keď sme šli domov. Vtedy ani po betónke nechodili autá možno 1 – 2 za hodinu, 

tak sme chodili až k Homorovu. Po ceste sme spievali: „Papatenky radom polejem vás madom 



a gunára s cesnakom pod zeleným venčekom“ a tak išli jak husári, jedna za druhú či ráno, či 

večer. Keď sme sa začali blázniť spievali sme „Jano náš, Jano náš, prečo si ty Jano náš,“ alebo 

aj „Hop šup rukavica, kedy bude fujavica.“ Ale spievali sme aj pekné pesničky. Učili sme sa 

ich aj od starších ľudí.  

Jeden z prvých jubilantov bude Mária Hlavičková, oslávi „70.“ a tak pokračuje v spomínaní: 

„Neďaleko Verešváru žalo dievča, žalo trávu“ nás naučila Helena Kollárová, keď sme niesli 

veniec po žatve predsedovi JRD, alebo „Gazda náš, gazda náš, dajže nám oldomáš, dajže nám 

ho z lásky, zbierali sme klásky.“ Ako dospelá som hrávala divadlá Drotár, Zlomená pýcha, 

Páva, bola som všade, kde sa niečo dialo. V zime sme chodili po domoch, kde sa driapalo perie. 

V letných večeroch zase po dedine so spevom pri harmonike M. Magulu. Chodili sme až po 

Slobodku pri križovatke, tam sa tancovalo. Prežila som peknú mladosť, aj napriek chorobe. 

Liečila som sa v Tatrách, odvtedy ich milujem. Keď som sa vydala a deti mi odrástli, založil sa 

Slovenský zväz žien a v rámci činnosti v roku 1984 aj spevácka skupina Vlčkovanka. Boli sme 

samé ženy. Neskôr sa k nám pridal manžel Jozef Hlavička, Ferko Lošonský, Viktor Juračka, 

Michal Retzer a Ferko Široký s harmonikou, občas pomohol Milan Gabriel s gajdami a fujarou. 

No a tak to ťahám 23 rokov, oprašujeme staršie, ale aj novšie pesničky. Vystupujeme doma aj 

v okolí. Dúfam, že mi Pán Boh dá ešte troška zdravia, aby som Vlčkovanku udržala ešte pár 

rokov pokope! Možno sa nájde niekto, kto bude pokračovať. 

ŠPORT 

Telovýchovná jednota družstevník Vlčkovce  

Členka výboru TJ Darina Ševčíková, ktorej sprievodný hlas sa rozlieha po ihrisku a okolí po 

každom zápase a športovom podujatí, hodnotila náš futbal v poskytnutej správe aj v Občasníku. 

Vo futbalovej sezóne v roku 2007 sa podarilo stabilizovať káder A mužstva. Pre nízky počet 

domácich hráčov sme boli nútení angažovať hráčov z rôznych klubov na hosťovanie. 

Predvádzaná hra sa postupne zlepšovala, ale výsledky sa nedostavovali. A mužstvo obsadilo 

posledné miesto tabuľky. V prebiehajúcej sezóne nám robili radosť hlavne dorastenci, pod 

vedením Štefana Ševčíka, Vladimíra Kollára a neskôr nastupujúceho trénera a tiež sponzora 

Petra Hlavenku. Ich cieľom bolo postúpiť do vyššej súťaže, čo sa im aj podarilo. V jesennom 

kole skončili na prvom mieste. Futbalovú sezónu ukončili veľkou oslavou. 

Káder žiackeho mužstva sa skladá zo 16. hráčov. O toto najmladšie mužstvo sa postaral Daniel 

Demovič. Naučil našich hráčov zodpovednejšie pristupovať k tréningom a k zápasom. Hoci 

zápasy boli pre nich dosť náročné, držali sa statočne. V súťažnej tabuľke figurovali medzi 

poslednými, ale nevzdávali sa. Sponzorské dary poskytli M. Falath, M. Králik, M. Šmitalová, 

I. Dobrovodská, A. Ištvanovičová. Výbor TJ pracoval v zložení: Jozef Baňas, Darina 

Ševčíková, Vladimír Falath, Ing. Pavol Gabriel, Berta Babišová, Daniela Viselková, Peter 

Hlavenka, Daniel Demovič, Ing. Stanislav Potisk, Anna Kocmálová.  

Organizovali MDD, turnaj dorastencov „O pohár starostu,“ turnaj žiakov, rozlúčka s letom. Bez 

pomoci OZ OcÚ, ktorý ich finančne zabezpečoval, by sa tak veľkú základňu nepodarilo udržať. 

Ďalší sponzori: Maroš Repiský, Rudolf Kocmál, Jozef Baňas, Ing. Čapoš, ZAMA INTERIER, 

Radko Kovačik, Ing. Blažek, D. Repiská, P. Hlavenka, P. Dano, Ing. Slezák, J. Slovák, I. 

Macho, H. Barčák, Aspol a Ladas Vlčkovce.  

Rehabilitačné cvičenie žien 

Pokračovalo naďalej pod vedením MUDr. Dariny Marušiakovej. Pravidelne v stredu popoludní 

sa stretávala skupina žien prevažne dôchodkýň, aby si vylepšila kondíciu a zdravie. 

K športovému náčiniu im v tomto roku pribudli obľúbené fit lopty.  



Aerobik  

Si opäť zvolili naše mladšie ženy. Cvičenie s hudbou viedla Klaudia Kubovičová z Opoja. 

Vďaka sponzorskej pomoci Farmy Majcichov si zakúpili STEPERY – schodíky na skákanie.  

Posilňovňa 

Slúžila mladším mužom, ktorí si pestujú svaly. Cvičili individuálne, zodpovedným bol Peter 

Antal.  

Plážový volejbal 

Vybudované plážové (pieskové) ihrisko využívali mládežníci príležitostne, hlavne na 

prázdninové turnaje, pod vedením Miroslava Škorca.  

POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE VLČKOVCE – OPOJ 

V poľovníckom združení je evidovaných 25 členov, z toho je 6 členov z Vlčkoviec. V 5-

člennom výbore sú zastúpení naši dvaja členovia, Ing. Ján Krajčovič a Ing. Štefan Pikna. Výbor 

zasadal šesťkrát a členská schôdza bola zvolaná štyrikrát.  

Na hodnotiacej členskej schôdzi sa zaoberali výsledkami činnosti, plánom ďalšie obdobie. 

Okrem iného schválili napr. odmenu členom na brigádnické hodiny 20 Sk/hod. ukončenie 

členstva dvom členom na vlastnú žiadosť. V záujme ochrany životného prostredia nesúhlasili 

s vývozom močovky Farmou Majcichov počas zimných mesiacov a nesúhlasné stanovisko 

zaujali aj vo veci umiestnenia veternej elektrárne v našom katastri. Plán poľovačiek splnili 

čiastočne. Ulovených bolo 16 kusov srnčej zveri, 110 zajacov a 37 odchytených (z plánovaných 

300), 201 bažantov. Škodná zver: líška 15, vrana 12, straka 23, túlavý pes 9, mačka 14. 

produkcia diviny nepatrne vzrástla na 0,63 kg/ha. Krmivo a liečivo bolo včas zabezpečené 

a rozmiestnené formou brigád. Odpracovali 2 264 hodín. Okrem starostlivosti o zver 

opravovali vagóny, upravovali sklady na krmivo a nové posedy. Sľubujú si väčšiu pomoc 

obciam pri odstraňovaní nečistôt a smetísk z katastra. Vedomí sú si finančnej podpory zo strany 

obidvoch OcÚ. Naďalej poskytovali finančnú a brigádnickú pomoc Urbariátu vo Vlčkovciach 

pri spravovaní Hája. Zdá sa, že sú dobrými hospodármi. I napriek veľmi dobrej organizácii 

jesenných skúšok 50 % stavačov nedokončilo skúšky. Prítomný tajomník SPZ a hlavný 

rozhodca ocenili ich organizáciu.  

ZO CHOV POŠTOVÝCH HOLUBOV 

Požiadala o zápis do kroniky. Týmto chcú títo úspešní skromní muži poďakovať OcÚ za 

podporu. Nakoľko v našej obci bol malý počet chovateľov a hlavne nedostatok priestorov, 

rozhodli sa k 31.12.2001 založiť klub v Opoji. Predsedom ZO sa stal náš občan Štefan Repiský. 

Medzi zakladajúcimi členmi boli ďalší Vlčkovania, Alojz Antal, Roman Blažek, Jozef Repiský 

a Ľuboš Matúš. Doteraz okrem R. Blažeka zotrvali. V súčasnosti má klub 15 členov. 

O úspechoch Štefana Repiského už bola v kronike zmienka. Bol majstrom klubu mladých 

holubov v roku 2003 a 2004, zároveň získal 3. a 2. miesto v oblastnom združení.  

V roku 2005 Majstra klubu mladých holubov vybojoval Alojz Antal. 2. miesto v preteku Říčany 

a tiež 2. miesto z preteku Brusel Peter Kohút, 3: miesto z preteku Kolín nad Rýnom Miroslav 

Blažek, prvé tri miesta z preteku Veľké Meziříčí František Bartoš. Majstrom klubu pre rok 2006 

starých holubov sa stal p. Marcinkech, mladých holubov Peter Kohút.  

Výsledky činnosti v roku 2007 prezentovali na výstave v Sokolovciach, kde vystavovali 15 

najlepších holubov. Majstra klubu vybojoval Štefan Repiský pre starých holubov a Miroslav 

Blažek pre mladých. Najlepší pretek vybojoval Emil Kubov z preteku Wurzberg – 1. miesto 



z 2 361 nasadených holubov/180 chovateľov. 2: miesto tu získal P. Kohút. Dve tretie miesta 

z preteku Veľké Meziříčí vybojoval Štefan Repiský s holubom č. 03-0507-0144 a v preteku 

mladých holubov č. 07-0508-829. v rokoch 2006 a 2007 mali deklarovaných 6 pertekov 

krátkych tratí 100 – 350 km, 6 stredných 300 – 500 km, 4 dlhých 500 – 800 km, 2 preteky nad 

800 km, 4 preteky mladých 100 – 350 km. Z nich 22 pretekov nasádzali v Opoji, 6 na dlhé trate 

v Bučanoch a v roku 2007 v ZO CHOH v Šintave. Je to športová činnosť náročná na finančné 

príspevky.  

POČASIE, UDALOSTI 

„Vraj aký Nový rok, taký celý rok.“ 

Víchrica zasiahla Európu 

Dažďom a počasím nanič sa prihlásil prvý deň nového roka. O pár dní 7. januára teplomer 

ukazoval 12 ˚C. O ďalších 5 dní 12.1. bola silná víchrica aj u nás nielen v Tatrách. Silný vietor 

sa zopakoval aj v noci z 18. na 19.1.  

Rozmary počasia pokračovali, zima vystrájala. 23.1. sa ochladilo, potešil aj sneh, 25.1. zima 

prituhla „Obrátil sa Pavol,“ 29.1. veterno, 31.1. veľmi pekne.  

Deti sa tešia z chrípkových prázdnin, naši škôlkari od 15.1. do 28.1. a žiaci ZŠ od 25.1. do 28.1. 

Čo iné môžu rozmary počasia priniesť.  

1. februára znovu vetrisko, no už 2.2. na Hromnice presný opak – pekne slnečno. O týždeň 8.2. 

v noci dážď, poobede slnečno 11 ˚C. nasledoval pekný takmer jarný týždeň. Ale záver februára 

25. – 26.2. výrazne sa ochladilo na 2 ˚C až -2 ˚C a do rána celkom vážne nasnežilo. Posledný 

deň aj prvé marcové dni sa striedali s dažďom.  

Podľa vyjadrenia meteorológa Petra Jurčoviča v čase september 2006 až február 2007 boli 

nadpriemerné teploty, bola teplá zima.  

Slovensko smútilo 

2. marca sa stala veľká tragédia v Novákoch. Došlo k výbuchu v závode na likvidáciu 

vojenského materiálu. Smútili sme všetci.  

Úplné zatmenie Mesiaca 

Od polnoci z 3. na 4. marca bolo pozorovateľné úplné zatmenie Mesiaca, trvalo zhruba do 2. 

hodiny ráno.  

Záhradkári už sadili – aj stromy skoro zakvitli 

Od 5. marca až takmer do Jozefa bolo pekne, teploty 12 ˚C až 15 ˚C, potom samozrejme 

ochladenie, vietor a dážď. No posledný marcový týždeň sme už sadili v záhradách. Vydarené 

boli aj Veľkonočné dni, 12. apríla bolo už 20 ˚C, rozkvitli čerešne a iné stromy (takže ženy 

neboli 1. mája pobozkané pod rozkvitnutou čerešňou – už odkvitli). Rozbehol sa vo veľkom 

predaj jarných kvetov, čo inokedy bývalo po zmrzlánoch. Ale slabá prehánka 18.4. priniesla 

ochladenie až o 10 ˚C, no do konca mesiaca sa oteplilo na 24 ˚C, ale prechod apríl – máj znovu 

13 ˚C až 19 ˚C.  

Ťažký deň bol 16. apríl. Pri Seredi havaroval autobus po 13.00 hod, ktorým sa vracali z práce 

zamestnanci SONY v Trnave. Žiaľ domov sa nevrátili tri ženy.  

Silná búrka, lejak, ľadovec 



Vytúžený potrebný dážď bol v dňoch 4. až 7. mája. Silná búrka, lejak a ľadovec sa nečakane 

spustili popoludní 12. mája. Nasledovali pekné horúce dni, ale od 28.5. až do 6.6. bolo oblačno, 

dážď a búrky.  

Medard sa oneskoril  

Na Medarda 8. júna nepadla ani kvapka, bolo horúco 30 ˚C aj v ďalšie sni, no objavovali sa 

častejšie prehánky, čo prospelo burine.  

Tropická noc aj dni 

Z 20. na 21.6. v noci teplota nad 20 ˚C, denná 32 ˚C až 35 ˚C. Dudince 40 ˚C, Hurbanovo 40,1 

˚C o 15.00 hod – teplotné rekordy.  

Podľa vyjadrenia meteorológov za posledných 50 rokov takéto horúčavy v júli neboli predtým 

(neboli meteorologické stanice, takže chýbali presné záznamy.) 

Prvý letný deň sa prihlásil 21. júna presne o 20. hodine, ale prekvapil silnou večernou búrkou. 

Od 26.6. do 9.7. sa ochladilo, no extrém striedal extrém. Od 15. júla nastali tropické horúčavy 

až nad 36 ˚C v tieni. Nedýchateľné ovzdušie si žiadalo pitný režim. Z tohto dôvodu bol 

odložený aj zájazd našich dôchodcov.  

U nás bola havária dvoch áut pri kostole, v Slovenskom Raji sa rozšíril požiar. Po slabšom 

daždi 24.7. sa schladili noci, výdatnejšie napršalo 30.7., ale nestačilo. Zemiaky sme doslova 

dolovali, ešteže teplota klesla na 25 ̊ C. August trochu ubral na teplote, ale bolo aj 30 ̊ C, objavili 

sa prehánky aj búrka. Pre zamračenú oblohu sa nedal pozorovať meteorologický dážď – Slzy 

sv. Vavrinca (13.8. – 14.8.). 

V posledné prázdninové dni a začiatkom septembra bolo cítiť jeseň, teplota (4. – 7.9.) poklesla 

na 14 ˚C, vietor doslova surovo, 11. september o 17. hodine dážď, ľad ako šošovica. O dva dni 

sa začalo vylepšovať až do 20 ̊ C. Od 20.9. sa vrátilo babie leto s peknými dňami, ale chladnými 

nocami, dni vhodné pre hubárov aj poľnohospodárov. Dážď a búrka 28. – 29.9 ešte ani piatok 

pred hodami nesľuboval dobrú náladu, ale ďalšie dni sa udržali na 20 ˚C.  

Silný vietor 13.10. dofúkol ochladenie, prvé mrazíky okolo -2 ˚C. 19. októbra rovnako aj 22. 

októbra znova silný vietor, zima pod psa.  

Po slnečných prvých novembrových dňoch napadol prvý sneh (6 ˚C deň, -4 ˚C noc). Ďalej 

zamračené, daždivo ale v nedeľu 11.11. prišiel Martin na bielom koni – rovno na popoludnie 

bola biela celá ulica, ale o 15.00 hod. urobil svoje dážď.  

23.11. na Klementa bolo teplo, slnečno nad 13 ˚C aj ráno 8 ˚C, ale 25.11. na Katarínu zima, na 

druhý deň do 5 ˚C, noci -3 ˚C.  

Prvé dva decembrové dni boli hmlisté, ale ďalšie už dali vyniknúť kráse vianočného stromu 

pred OcÚ. Lucia privial vietor, od 13.12. do 16.12. bolo 1 až -4 ˚C. 24. decembra poobede 

začalo snežiť – síce slabo ale mohli sme si zaspievať Biele Vianoce. Ďalšie dni, aj 31.12. boli 

hmlisté, pochmúrne – nostalgia za starým rokom.  

VĎAKA, ŽE SME ROK 2007 PREŽILI V POKOJI! 

 

Na písanie kroniky za rok 2007 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 



Vlčkovský občasník, miestny rozhlas.  

Vyhodnotenie činnosti hnutí, organizácií, klubov, spolkov, ZŠ. 

Rozhovor s občanmi Vlčkoviec.  

TRNAVSKO regionálny spravodajsko-inzertný týždenník.  

TN TH EXTRA (Trnavské noviny). 

Kronika Materskej školy.  

Vlastné pozorovanie.  

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2007 bol prerokovaný v Obecnej rade vo 

Vlčkovciach, ktorá ho dňa 18. septembra 2008 schválila.    

 


